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Toelichting vragensteller

1. Kunt u (indicatief) aangeven hoeveel reeën er leven in de Hoeksche Waard en de populatie zich de

afgelopen 10 jaar heeft ontwikkeld?

Antwoord

Reeën komen van nature voor het cultuurlandschap van de Hoeksche Waard. Het gaat goed met de reeën

en de populatie neemt toe waardoor de reeën op steeds meer plekken binnen de provincie voorkomen. In

de onderstaande grafiek is de trendlijn van de reeënpopulatie in Hoeksche Waard opgenomen. Dit is

gebaseerd op de jaarlijkse trendtelling in het vroege voorjaar.

 



2/5

2. Wat is de jaarlijkse schade geweest in de afgelopen vier jaar veroorzaakt door reeën?  

Antwoord

De daadwerkelijke totale schade aan landbouwgewassen is ons niet bekend. Om voor een

tegemoetkoming in de geleden schade in aanmerking te komen dienen er conform ons beleid eerst

preventieve maatregelen te worden getroffen. Dit betekent in het geval van reeën en andere hoefdieren

meestal dat er een hekwerk geplaatst moet worden om de dieren te weren van de percelen waar zij

schade veroorzaken. In de praktijk komt dit erop neer dat er òf een hekwerk wordt geplaatst waarna er

geen schade meer ontstaat, òf geen hekwerk wordt geplaatst waardoor de schade niet in aanmerking

komt voor een tegemoetkoming. 

Er wordt om deze redenen slecht sporadisch reeënschade getaxeerd. In de onderstaande afbeelding is de

getaxeerde reeënschade weergegeven voor de jaren 2021-2023. Voor het jaar 2024 hebben wij de

gegevens van BIJ12 nog niet ontvangen. 

Waarschijnlijk ligt de daadwerkelijke schade hoger maar deze blijft voor ons buiten beeld omdat er voor

deze schades geen tegemoetkomingen worden aangevraagd omdat er geen preventieve maatregelen zijn

getroffen. 

3. Hoeveel aanrijdingen met reeën hebben de afgelopen vier jaar jaarlijks plaatsgevonden in de

Hoeksche Waard, was er daarbij sprake van blikschade, dan wel lichamelijk letsel, en op welke

plekken hebben deze aanrijdingen zich eventueel voorgedaan?  

Antwoord

Als bijlage is een afbeelding bijgevoegd van de locaties waar reeën zijn aangereden in de afgelopen vier

jaar. De registratie van aangereden reeën wordt bijgehouden door de Stichting Faunabeheereenheid Zuid-

Holland (FBE). Zij zijn daarbij wel afhankelijk van meldingen van aanrijdingen met een ree door andere

partijen. Op basis van deze meldingen kan de FBE in samenwerking met de lokale Wildbeheereenheid en

wegbeheerder preventieve maatregelen treffen op locaties waar meerdere reeën zijn aangereden om

verkeersonveilige situaties en onnodig dierenleed te beperken. Bij de binnengekomen meldingen bij de

FBE over aanrijdingen met reeën wordt in de meeste gevallen geen informatie verstrekt over schade aan

de auto of lichamelijk letsel. Zie verder het antwoord bij vraag 4.
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4. Hoeveel reeën zijn er de afgelopen vier jaar jaarlijks afgeschoten in de Hoeksche Waard?  

Antwoord

In onderstaande tabel zijn de tellingen, aanrijdingen en het afschot weergegeven 

* niet geteld op Tiengemeten

** max voorjaarsstand waarnaar gestreefd wordt is 250, conform het faunabeheerplan

*** 1-4-2024/ 21-3-2025

**** definitieve cijfers nog niet bekend gezien het jaar nog loopt

5. Kunt u aangeven waarom het college kiest voor beheer van de reeën?  

Antwoord

De reeënpopulatie neemt toe en daarmee ook de verspreiding binnen de provincie. De omvang van de

populatie wordt gereguleerd ter bescherming van diverse wettelijke belangen waaronder het voorkomen

van aanrijdingen, het lijden van de reeën zelf en schade aan gewassen.

6. Wat is het maximale aantal dat jaarlijks gedood mag worden?  

Antwoord

Zie het antwoord bij vraag 4. Het aantal te doden reeën is afhankelijk van het getelde aantal in relatie tot

de doelstand. Dit staat ook beschreven in het faunabeheerplan ree1 van de Faunabeheereenheid Zuid-

Holland.

 

                                                                
1 https://www.fbezh.nl/wp-content/uploads/2024/01/Faunabeheerplan-ree-Zuid-Holland-2020-2026.pdf

  Aantal 

getelde 

reeën

Geregistreerde 

aanrijdingen  

Hoeveel moet er 

beheerd worden**

Afschot

     

2021-

2022

281* 8 102 34

2022- 

2023

351 14 199 40

2023- 

2024

423 20 280 65

2024- 

2025

360 23*** 194 126

2025- 

2026

444  ****   ****  ****

https://www.fbezh.nl/wp-content/uploads/2024/01/Faunabeheerplan-ree-Zuid-Holland-2020-2026.pdf
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7. En wat is tot nu toe volgens GS het effect van dat beheer?  

Antwoord

Het beheer draagt bij aan het beperken van verkeersonveilige situaties zoals aanrijdingen, het voorkomen

dan wel beperken van het lijden van reeën zelf en schade aan gewassen.

Den Haag, 20 mei 2025

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland,

secretaris, voorzitter,

drs. M.J.A. van Bijnen MBA mr. A.W. Kolff
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Bijlage 1 – Geregistreerde aanrijdingen (bron: Stichting Faunabeheereenheid Zuid-Holland) 


